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Makedonska radio televizija: Rekli ste da je do 2005. godine Makedonija bila lider u 

NATO integracijama a poslije toga je stala i onda je Crna Gora preuzela taj korak više. Mi 

znamo sve naše slabosti koje su bile i šta se sve nama dešavalo, ali Vas molim da nam 

kažete koji su ti vaši koraci koji su učinjeni da bi ovako brzo bili član NATO-a i kako je 

Crna Gora tako brzo sve to uspjela? Da li imate nešto da nam kažete i da nam pomognete 

oko toga?  

Ivan Brajović: Ja prije svega mislim da je u svakom poslu vrlo važno prepoznati cilj, i 

onda vući pametne, ali odlučne i odgovorne poteze ka tom cilju. Kao što znate, 

Makedonija je imala status kandidata za pregovore sa EU prije Hrvatske, ali otkad je 

Hrvatska ušla u NATO i EU mi smo zaista onda lideri u regionu u obje te integracije. Kad 

je NATO u pitanju žurilo nam se da to bude što prije, zato što članstvo u NATO smatramo 

kao potvrdu i garant naše sigurnosti i bezbjednosti. I zato, zaista iskreno zahvaljujem svim 

članicama NATO-a na podršci koju je Crna Gora imala. Vrlo je važno bilo da su prijemom 

Crne Gore pokazali  da to zavisi samo od zemlje kandidata i od članica NATO-a, da 

nikakvi spoljni uticaji i uticaji treće strane neće uticati na to. Ono što je vrlo važno je to da 

je vrlo kompatibilan proces NATO integracija i integracija u EU, jer gledajući po iskustvu 

zemalja Centralne i Istočne Evrope, nijedna od tih zemalja nije postala članica EU a da 

prije toga nije postala članica NATO-a. Ja uvjek moram da istaknem da je ovo uspjeh 

čitavog crnogorskog društva, niti Skupštine pojedinačno niti Vlade, nego svih, nevladinog 

sektora, čak i onih koji su bili protiv te naše integracije, jer su omogućili da tražimo nove 

i kvalitetnije argumente za objašnjavanje zašto treba da budemo tamo. Moram da kažem 

da smo se mi potpuno posvetili reformi naših oružanih snaga, radu na priči o vladavini 

prava, i pripremi abijenta da crnogorsko društvo i crnogorska država spremno udju u 

NATO integracije. Na tom putu ne donosite lake odluke, ali donosite odluke za koje 

smatrate da su opravdane jer gledate šta je cilj i šta je dobro za vašu državu. Ja želim 

Makedoniji da ona ubrzo krene u tom smjeru. 

 

Ivana Šebek (RTCG): Juče ste dobili gorljive komentare i kritike, od poslanika 

Demokratskog fronta koji su u Parlamentu zato što, kako je Amfilohije koji ih je posjetio 

rekao, nijeste dozvolili da on uđe u Parlament da ih posjeti u prostorijama. Da čujemo 

Vaš komentar na to?  



Ivan Brajović: Skupština Crne Gore je najviši zakonodavni dom u našoj državi. Ona nije  

sudnica, ni pozorište, ni crkva. U Skupštinu Crne Gore su dobrodošli svi građani Crne 

Gore pa i crkveni velikodostojnici. Naravno u skladu sa kućnim redom Skupštine Crne 

Gore, u skladu sa Zakonom i ni na koji drugi način. Ja nijesam želio da zloupotrebljavam 

poslaničke privilegije, znate kad je radno vrijeme Parlamenta, i kad se na zahtjev bilo kog 

građanina Crne Gore njemu može dati odobrenje da uđe u Parlament. Kršiti kućni red 

Skupštine svakako neću, pa nijesam ni juče, a neću ni ubuduće. Vikend susrete vjernika 

i njihovih duhovnika, koje prate televizijske kamere, mogu se održavati negdje drugo a ne 

u Skupštini Crne Gore. Neke primjedbe iznijete na moj račun ja ne bih komentarisao ali 

bih želio samo da kažem sljedeće: Priče da je Crna Gora u najdubljoj mogućoj krizi ikad 

u svojoj istoriji apsolutno ne stoje, niti su dobronamjerne. Nijesu dobronamjerne baš  kao 

ni oni koji pozivaju na građanski rat. Nema kapaciteta od strane tih koji o tome pričaju, 

uopšte da mogu da prijete Crnoj Gori, i ja bih zaista volio da svi počnemo da pričamo u 

skladu sa svojim mogućnostima vodeći računa o tome da ne dižemo tenzije, jer Crna 

Gora zna da odbrani svoj mir, suverenitet i nezavisnost.  

 

Ivana Šebek (RTCG): Predsjednik Filip Vujanović je danas izašao sa stavom da bi 

trebalo dozvoliti da se Medojević brani sa slobode. Vaš komentar na to?  

 

Ivan Brajović: Prije svega, u Crnoj Gori postoji podjela vlasti na zakonodavnu, izvršnu I 

sudsku vlast. Ta podjela ima upravo to značenje da svako odgovorno vrši svoj dio posla. 

Ja moram da vam kažem da vrlo poštujem autonomiju svake od grana vlasti, I posebno 

mi je stalo da vodim računa o tome kako se ponaša Skupština Crne Gore. Skupštine Crne 

Gore se u ovom kao I u svim slučajevima ponašala krajnje odgovorno u skladu sa 

Ustavom I Zakonom Crne Gore. A to znači, da ničim nijesmo povrijedili ni Ustav ni Zakon 

I da smo ukidanjem imuniteta jednom poslaniku omogućili samo da se protiv njega može 

pokrenuti krivični postupak, i da ukoliko taj postupak ukaže na to da eventualno treba 

pokušati odrediti pritvor, onda će to uraditi sud na zahtjev nadležnog tužioca. Znači do 

kraja principijalno smo se odnijeli prema tom poslu, sve tvrdnje koje govore drugačije 

odbacijem kao nedobronamjerne i netačne. Mi smo imali raznih komentara o tome, 

komentara da nijesmo dozvolili medijsko prisustvo što nije tačno, mediji su prenosili 

konferenciju poslanika, mediji su tokom tog zasijedanja, kao što je praksa, bili u prilici da 

u plenearnoj sali snime početak sjednice. Prema tome nikakvog ponašanja koje je 

narušavalo inače ustaljeni kućni red Parlamenta, niti nezakonitog niti neustavnog 

ponašanja nije bilo. Kako će se neko drugi ponijeti to zavisi od tih drugih grana vlasti, i ja 

mogu da odgovaram samo za ono čime se bavi Skupština Crne Gore, a Skupština će se 

vrlo precizno i odgovorno tvrdim baviti samo poštovanjem Ustava i Zakona, i odgovarati 

na zahtjeve drugih grana vlasti u onoj mjeri kako poslanici Skupštine Crne Gore ocijene 

da to treba da urade. 

 



 


